
Jälleen yksi vuosi on tullut päätökseensä ja on aika rauhoittua joulun viettoon. Vuosi 2023 on ollut jälleen tapahtumia
täynnä niin paikallisesti, alueellisesti kuin valtakunnallisestikin. Me elämme tällä hetkellä monella tapaa epävakaita
aikoja. Venäjän järkyttävä hyökkäyssota Eurooppaan jatkuu ja Israelin sekä Gazan välistä konfliktia ei olla saatu
ratkaistua. Venäjä on myös kohdistanut hybridihyökkäyksen Suomea kohti itärajalla, jonka vuoksi itärajamme on nyt
suljettu. Suomi on päässyt tänä vuonna Naton jäseneksi. Enää emme ole yksin. 
 
Myös me Inkoossa olemme saaneet tottua tähän uuteen maailmanpoliittiseen tilanteeseen. Vuodenvaihteessa LNG-
terminaalialus sijoitettiin Inkoon Joddbölen syväsatamaan. Balticconnector kaasuputki rikkoutui syksyllä edelleen
tuntemattoman toimijan toimesta. Tämä on johtanut siihen, että loppuvuodesta liikkumista Inkoon Joddbölen
alueella on rajoitettu. 

Tänä keväänä järjestettiin eduskuntavaalit. Haluan vielä kertaalleen lausua nöyrimmät kiitokset minua näissä
vaaleissa äänestäneille. On suuri kunnia olla inkoolainen kansanedustaja. Eduskunnassa on mahdollisuus vaikuttaa
niin Suomelle kuin myös Inkoolle tärkeisiin asioihin. Toivon toki, että tämä näkyy myös teidän arjessanne. 

Alkuvuodesta uudet hyvinvointialueet aloittivat toimintansa ja Länsi-Uudenmaan hyvinvointialue vastaa nyt aiemmin
Inkoon kunnan järjestämistä sote-palveluista. Kyseinen uudistus oli mittava ja tulee viemään aikaa, ennen kuin kaikki
asiat on saatu järjestettyä. Olen kuitenkin nyt jo huolissani siitä, että ihmisten luottamus uuteen järjestelmään
murenee. Olen saanut inkoolaisilta palautetta liittyen terveysaseman toimivuuteen ja myös
koulupsykologipalveluihin. Palautetta on myös tullut henkilökunnalta, joka työskentelee Inkoon alueella.
Aluevaltuustossa pyrin tuomaan esiin kaiken sen tyytymättömyyden, jota inkoolaiset palveluiden suhteen kokevat.
Pidän tärkeänä, että meillä kunnassa on jatkossakin lähipalveluita. Se tulee vaatimaan meiltä vahvaa vaikuttamista
myös ensi vuoden aikana. 

Inkoossa on paljon asioita vireillä. Loppuvuodesta julkaistiin kulttuurikeskushanke, joka tulee toteutumaan vuonna
2026. Kunta sai liki kolme miljoonaa euroa ulkopuolista tukea hanketta varten. Kulttuurikeskus tulee sijaitsemaan
kunnantalon vieressä ja se tulee tarjoamaan puitteet tanssille, musiikille, teatterille ja elokuvatoiminnalle. Inkoossa
olemme myös totutelleet arkeen ilman kunnallisia sote-palveluita. Se tarkoittaa sitä, että meidän tulee entisestään
kehittää uusia palveluita, joilla edistetään inkoolaisten hyvinvointia. Pidän hienona sitä, että vanhan Kyrkfjärdens
skolanin tiloihin avataan Inkoon oma hyvinvointikeskus, jonne sijoitetaan nuorisotilat, harrastustiloja sekä kunnan
kuntosali. 

Asia, joka puhututtaa paljon tällä hetkellä inkoolaisia, on Blastr Green Steelin investointisuunnitelmat Joddbölen
alueella. Asiasta tiedotettiin alkuvuodesta ja tänä vuonna me päättäjät ja kuntalaiset olemme voineet tutustua
hankkeeseen. Tietoa on edelleen vähän ja kunta ei ole linjannut kantaansa hankkeeseen. Asia herättää vahvoja
mielipiteitä inkoolaisten keskuudessa. Jokainen mielipide on arvokas ja itse tulen käyttämään aikaani eri näkökulmien
kuuntelemiseen. Hanke on mittava ja tietoa vielä vähän. Nyt käynnistämme kaavahankkeen ja tarkastelemme, mikäli
Blastrin suunnitelmat ovat toteutettavissa vai ei. Yksi asia on kuitenkin selvä. Mielestäni hanketta ei voida edistää, ellei
se nauti paikallista sosiaalista hyväksyntää. Avoin vuoropuhelu, toisen kuunteleminen ja ymmärtäminen ovat nyt
tärkeitä. Itse toivon, että Inkoossa alkava kunnan visiotyö mahdollistaa hyvän keskustelun kunnan tulevasta
suunnasta. 

Vaikka maailmalla myllertää, löytyy myös paljon hyviä asioita, joita tapahtuu ympärillämme. Viime viikolla VR ilmoitti,
että se näillä näkymin aloittaa keväällä junaliikenteen Inkoon asemalta jälleen. Eduskunnasta saimme myös 500 000
euron määrärahan Inkoon Bollstantien risteyksen parantamiseksi. Meidän vahva vaikuttamistyömme risteyksien
turvallisuuden parantamiseksi etenee.  Nämä ovat asioita, joita eduskunnasta käsin voi edistää. 

Vaikka maailmantilanne on haastava, haluan päättäjänä luoda uskoa tulevaan. Inkoossa meillä on hyvä pöhinä päällä
ja on toivottavaa, että yleinen taloudellinen tilanne jälleen helpottaisi, jotta tonttikauppa vauhdittuisi. 
Tulevaisuutta silmällä pitäen tarvitsemme kehitystä, jotta Inkoo on jatkossakin vireä itsenäinen kunta. 
 
Omasta puolestani haluan toivottaa sinulle ja läheisillesi rauhallista joulua 
ja onnellista uutta vuotta 2024!
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Ännu ett år har gått till ända och det är dags att varva ner inför julfirandet. År 2023 har igen varit ett år fullt av stora
händelser lokalt, regionalt och nationellt – och förstås globalt också. Vår tid är på många sätt instabil just nu.
Rysslands brutala anfallskrig mot Europa fortsätter och konflikten mellan Israel och Gaza är fortfarande olöst.
Ryssland har också riktat en hybridattack mot vår östgräns, vilket lett till att gränsen nu är stängd. Under året blev
Finland också medlem av Nato. Vi står inte längre ensamma.

Också vi i Ingå har varit tvungna att vänja oss vid den nya världspolitiska verkligheten. Vid årsskiftet placerades ett
LNG-terminalfartyg i djuphamnen i Joddböle. Under hösten skadades Balticconnectors gasledning av en ännu okänd
aktör, och det här har lett till begränsningar i rörelsefriheten i Joddböleområdet i Ingå.

Under våren hade vi också ett riksdagsval. Jag vill ännu en gång framföra mitt ödmjukaste tack till alla som röstade på
mig. Det är en stor ära att vara riksdagsledamot från vårt Ingå. I riksdagen har jag möjlighet att påverka frågor som är
viktiga för Finland och också för min hemkommun. Jag hoppas förstås att det här ska synas i din vardag också.

I början av året inledde de nya välfärdsområdena sin verksamhet och Västra Nylands välfärdsområde ansvarar nu för
de social- och hälsovårdstjänster som tidigare sköttes av Ingå kommun. Det var en stor reform och det kommer att
ta tid att få allt i ordning. Men jag är orolig för att människors förtroende för det nya systemet håller på att försvagas,
och med all rätt. Jag har fått feedback från er om hur hälsocentralen fungerar, skolpsykologtjänsterna har också varit
ett aktuellt tema. Feedback har också kommit från personalen som nu jobbar inom området. I
välfärdsområdesfullmäktige kommer jag att fortsätta lyfta fram allt det missnöje som vi känner när det gäller hur
tjänsterna utvecklats. Det är viktigt att vi fortsättningsvis har närservice i vår kommun, där här kommer att kräva ett
fortsatt starkt påverkningsarbete också under det kommande året.

Vi har många saker på gång i Ingå. Nu i slutet av året offentliggjordes kulturhusprojektet, som ska stå klart 2026.
Kommunen fick närmare tre miljoner euro i extern finansiering för projektet. Kulturcentret kommer att ligga bredvid
kommunhuset och kommer att erbjuda utrymmen för dans, musik, teater och film. I Ingå har vi under många år fått
vänja oss vid en vardag med färre social- och hälsovårdstjänster. Det här innebär att vi måste fortsätta utveckla nya
tjänster för att främja Ingåbornas välbefinnande. Jag tycker också att det är fantastiskt att Ingås eget välfärdscenter
kommer att öppnas i den gamla Kyrkfjärdens skola, med ungdomslokaler, hobbyrum och ett kommunalt gym.

Det som för tillfället också engagerar ingåborna är Blastr Green Steels investeringsplaner i Joddböleområdet. Detta
tillkännagavs i början av året och i år har vi, beslutsfattare och invånare, haft möjlighet att bekanta oss med projektet.
Informationen är fortfarande knapp och kommunen har inte tagit ställning till projektet. Det finns starka åsikter
bland invånarna. Varje åsikt är värdefull och jag kommer att ta mig tid att lyssna på de olika synpunkterna. Projektet
är enormt och informationen är fortfarande begränsad. Vi påbörjar nu ett planprojekt där vi granskar om Blastrs
planer är genomförbara eller inte. En sak är ändå klar; ett projekt av den här storleken måste ha acceptans bland
lokalbefolkningen för att kunna genomföras. Därför behövs en öppen dialog, tid att lyssna på varandra och förstå
varandra. Personligen hoppas jag att den visionsprocess som nu inleds i Ingå kommer att möjliggöra en bra
diskussion om kommunens framtida inriktning.

Samtidigt som världen är turbulent finns det också många bra saker som händer runt omkring oss. Förra veckan
meddelade VR att de troligen återupptar tågtrafiken från Ingå station under våren. Vi fick också ett anslag på 500 000
euro från riksdagen för att förbättra korsningen vid Bollstavägen i Ingå. Vårt starka påverkansarbete för att förbättra
säkerheten vid korsningarna fortsätter. Det arbetet kan främjas ännu bättre inifrån riksdagen.

Även om världsläget är utmanande vill jag att vi skapar framtidstro. Vi har mycket bra i Ingå och vårt rykte som en
dynamisk kommun ska vi värna om och förbättra ytterligare. Den ekonomiska situationen i samhället behöver
förbättras så att tomtköpen här tar fart. Inför framtiden behöver vi se utveckling så att Finlands bästa kommun Ingå
också i fortsättningen ska vara en levande självständig kommun.

För egen del vill jag önska dig och dina nära och kära en fridfull jul 
och ett gott nytt år 2024!
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